

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်

တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်

စွဲး-ခလၢးခံၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်

လၢနီၣ်ဝ့ၣ်တၢ် ၁၆, ၂၀၁၂

ဂီၤကူးၣ်

မ့ၢ်စထၢၣ်ဒဲးရဲယးစံးဒုၣ်စဉ် (Mr. Darius Dixon) တူၢ်လိာ်ပုၤကိးဂၤဒီးစံးဘျူးအဝဲသ့ၣ်လၢဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အယီၤဒီး တူၢ်လိာ်က့ၤဝဲစ့ၢ်ကိး ဒီးန့ၣ်ရဲ (Donald Wright) လၢအဟဲက့ၤအယီၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်ဖိတဖၣ်လၢအဟဲထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်-ကိၣ်အိၣ် (Kyaw Aung), စုလံာ်ယၢဘလဲနဲ (Sylvia Bland), ဒုးဘံး ဖရၢၣ်လု (David Fraley), ကွဲးဂျိကွဲး (George James), အဲကွဲးလံန့ၣ်ဝုမးခဲ (Angela Womack), ကို ဘလူၣ်ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (John W. Williams), ဒီး ဒီးန့ၣ်ရဲ (Donald Wright) တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်ဖိလၢအဟဲထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ် ဘကံးနံယၢဘလဲလုးဖဲ (Virginia Baillif), ရှိခဲလဲ (Shawn Caldwell), စိလီၤလၢမူ (Saw Lawla Moo) ဒီးကွဲးနီၣ်ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Juanita Williams) တဖၣ်လီၤ. ဒဲးရဲယးစံး ဒုၣ်စဉ် (Darius Dixon) ဒီး စံးလဲးစတံၣ်ခရဲးစတံ (Celeste Christy) တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဟဲထီၣ်တၢ် အိၣ်ဖိၣ်လီၤ.

မ့ၢ်စထၢၣ်ဒုးစဉ် (Mr. Dixon) စးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်လၢလၢနီၣ်ဝ့ၣ်တၢ် ၂၀၁၂ နံၣ် န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤ အီၤ လၢတၢ်ကကွၢ်က့ၤအီၤ တချုးလၢတၢ်ဝဲသကိးဘၣ်ယး တၢ်လဲလိာ်သးတဖၣ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ကတိၣ်တၢ် က့ၤအီၤအလိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်စထၢၣ်ကွဲး (Mr. James) ဒုးထံၣ်ဝဲလံာ်ခဲဖျၢၣ်ကမၣ် တဖျၢၣ်လၢ တၢ်ကတိၣ်က့ၤအီၤ အဂီၢ်လီၤ. မ့ၢ်စဘလဲ (Ms. Bland) ဆၢန့ၣ်ဝဲတၢ်ကွဲးနီၣ်ဒီး မ့ၢ်စထၢၣ် ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Mr. Williams) တူၢ်လိာ်ဝဲလီၤ. ပုၤကိးဂၤဒီးဘၣ်သးလၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဝဲသကိးတဖၣ်

(က) တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယီၣ်တဖၣ်

- မ့ၢ်စထၢၣ်အိၣ် (Mr. Aung) ဒုးန့ၣ်ဝဲလံာ်ပရၢပစၢၢ်တၢ်ကွဲးတက့ၤအဂ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လၢ လိာ်ကဝီၤ ၂၁၅ ဒီးဟံဖျါ ထီၣ် အတၢ်ဘၣ်ယီၣ်လီၤ. မ့ၢ်စထၢၣ်ဒုးစဉ် (Mr. Dixon) စံးဆာဝဲလၢအဝဲဒီးပုၤမၤစၢၤ အီၤမုၢ်ခိၣ်စၢၤတဖၣ်စ့ၢ်ကိး ဟံသ့ၣ်ဟံသးဘၣ် တၢ်ကွဲးတမံၤအံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲဟ့ၣ်ပလီၢ်ဝဲကမံးတံၢ်လၢ ပုၤကညိဂံၢ်ထံးဝဲကျိၤန့ၣ်ကဘၣ်ပိာ်ထွဲဝဲတၢ် အကျိၤအကျဲလၢ အိၣ်သ့ၣ်အသးဖဲဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် တဖၣ်အံၤအခါ, အိၣ်ယုာ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယီၣ်လၢ ကဘၣ်တၢ်ဖဲးထီၣ် ကွၢ်ထွဲလၢမုၢ်ခိၣ်- မ့ၢ်စထၢၣ်ဒုၣ်စဉ် (Mr. Dixon), မ့ၢ်စဝု (Ms. Wu) ,ပုၤကညိဂံၢ်ထံးဝဲကျိၤ, မ့ၢ်စကရု (Ms. Grey) တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ပုၤန့ၣ်တၢ်ဒီးပုၤန့ၣ်တၢ်အစၢၤတဖၣ်န့ၣ်ဟံသးလၢတၢ်ဘၣ်ယီၣ်တဖၣ်အံၤဒီးတၢ်သမံသမိးတၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်မၤအီၤတချုး ဒီးလၢ တၢ်ကွဲးအံၤဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤန့ၣ်တၢ်အစၢၤန့ၣ်ကတိၣ်သကိး တၢ်တၢ်လၢပုၤလၢ အဘၣ်ထွဲတဖၣ်တဂၤဘၣ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. ကိုဖိတဖၣ်န့ၣ်ပုၤလုာ်ဝဲဒီးမၤစၢၤဝဲလၢတၢ်ကွဲးဟံဖျါလံာ်ပရၢပစၢၢ်တၢ်ဟံဖျါအံၤ န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စထၢၣ်ဒုးစဉ် (Mr. Dixon) တဲဖျါ ဝဲလၢ တၢ်ဂ့ၢ်ဟံဖျါသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတြီယာ်ဝဲတၢ်ကနီၤလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤ တဖၣ် လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဝဲသကိးလိာ်သး ပိာ်ထွဲထီၣ်အခံန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စထၢၣ်ဖရၢၣ်လု (Mr. Fraley) စံးဝဲ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်ပုၤဝဲလၢကဘၣ် ကတိၣ်ထီၣ်တၢ်လၢတၢ် ဂ့ၢ်အံၤအဖိခိၣ်မ့ၢ်လၢ တၢ်သးကျိၤကတံာ်ကတိၣ်တၢ်အပူၤ ကွဲးအယီၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စထၢၣ်ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Mr. Williams) စံးဝဲလၢ တၢ်ကဘၣ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်သးအံၤလီၤ, အန့ၣ်သတးကတဲစိာ်က့ၤတၢ်ယူလိာ်ဖိးလိာ်လၢတၢ်မၤ ကရုၢ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အံၤ ကလိၣ်တၢ်ဆၢကတိၣ်လီၤ. မ့ၢ်စထၢၣ်ကွဲး (Mr. James) တဲဝဲ “ပုၤမုၢ်လၢလၢတၢ်အံၤပုၤမၤဂ့ၢ်ထီၣ်အီၤ ကသ့လၢ ခိဖျိကျဲကပူၤလၢ အဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ.” မ့ၢ်စထၢၣ်ဖရၢၣ်လု (Mr. Fraley) ဟံဖျါဝဲလၢဆူညါန့ၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ကဘၣ်ဟံသ့ၣ်ဟံသးလၢ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ ဝဲလၢ န့ၣ်လီၤ.

(ခ) တာ်ဂုာ်လာ်ခံလာ် ကရူာ်ဘတၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤတာ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်လံာ်

- တာ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပှၤဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤလာ် မုာ်လ့ၤစီၤ, နိၣ်စ့ဘၢၣ်၁၅သီ, ၂၀၁၂ နံၣ်ဒီး တာ်သ့ၣ်ဆၢ ဖးကတီၢ်လာ်တာ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤအီၤဆူ မ့းစံ ခရုးစံစတံ (Ms. Christy) အအိၣ် လၢမုာ်ယုာ်, လၢ နိၣ်စ့ဘၢၣ် ၂၀, ၂၀၁၂ မ့တမ့ာ်ဆိန့ၣ်အဝဲန့ၣ်လီၤ.

(ဂ) ကရူာ်ခံ တာ်ဟံးဖိၣ်မၤအါထီၣ်လံာ်မိၣ်ဖျါၣ်ခးက့တဖၣ်လာ်တာ်သမံသမိးဆၢတံာ်အဂီၢ်

- မ့းစထၢၣ်အိၣ် (Mr. Aung) ခုးန့ၣ်ဟံးဖျါၣ်ဖိးစထၢၣ်အဒိတဘ့ၣ်လာ်တာ်ကဟံးအီၤလာ် လီၢ်ကဝီၤတခါ လာ်လာ်န့ၣ်လီၤ. ဖိးစထၢၣ်အိၣ်ဒီး တာ်ကတိၤတဖၣ်လာ်ဆဲးကလံးကျိၣ်ယုာ်ဒီးတာ်ကွးကျိးလာ်ပယီၤကျိၣ်, ကညီကျိၣ်ဒီးစပုၣ်ကျိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့းစထၢၣ်အိၣ် (Mr. Aung) မၤစၢၤဝဲကရူာ်လာ်တာ်ကတိၤအသိၣ် န့ၣ်လီၤ. တာ်ဆၢတံာ်ဟံးလီၤလာ် ကမၤလီၤတာ်လာ် ဖျၢၣ်မိမိၤတာ်စဲကျိးဝဲၤကျိၣ် ဘၣ်ယး ဖိးစထၢၣ်လာ်ခံကတၢ် တပတီၢ်ဘၣ်တာ်စဲကျိးအီၤဆူ ဖိးစထၢၣ်ဘၣ်ဘၣ်လာ်အယၢအဖိခိၣ်ဒီး အိၣ်ဘၢသးလာ်ပလးစတံးအဘူ သလိဖိ လၢကကျၢၤယံာ်ယံာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(ဃ) HAC မၤစၢၤဟံးဖိၣ်က့ၤတာ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတာ်တဖၣ်လာ် ကရူာ် ၃ အဂီၢ်

- မ့းစထၢၣ်စ့ၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Mr. Williams) တဲဝဲလာ်တာ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တာ်ဟံးယာ်အီၤဝံၤဘၣ် ဆၣ်အိၣ်တီၢ်တ့ၢ်ဒၣ်ထဲ လၢပယီၤကျိၣ်တဖၣ်ဒီးတာ်အံၤလိၣ်တာ်ကွးကျိးအီၤဒ်သိး တာ်ကဖၢန့ၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

တာ်မၤအသီ

(က) တာ်အိၣ်ဖိၣ်တာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤလာ်တာ်အိၣ်ဖိၣ်လာ်ခံတဖၣ်

တာ်အိၣ်ဖိၣ်လာ်ခံတခါကဘၣ်တာ်မၤအီၤလာ်မုာ်လ့ၤစီၤ, နိၣ်စ့ဘၢၣ် ၆ သီ, ၂၀၁၂, လၢဂီၤ ၇:၃၀ လီၤ.

တာ်အိၣ်ဖိၣ်ဘၣ်တာ်ပျါအီၤလာ်ဂီၤ ၉:၀၀ န့ၣ်ရဲၣ်လီၤ.